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香港科技大學土木及環境工程學系



專題演講

曾超華教授是香港科技大學土木與環境工程系教授、脫碳技術研究中心主任，並

任浙江大學國家清潔能源利用重點實驗室的包玉剛講座教授。他亦是土木工程師學

會（FICE）、材料礦產與礦業學會（FIMMM）、英國皇家化學學會（FRSC）及香

港工程師學會（FHKIE）的院士。

他在國際頂尖期刊發表超過650篇論文，被史丹佛大學評為終身前2%科學家、

ScholarGPS終身0.05%頂尖學者，以及Clarivate高被引研究者，均在工程與環境/生

態類別中獲殊榮。

曾教授致力於推動工程專業發展及為公共服務作出貢獻，並擔任《npj

Materials Sustainability（Nature Portfolio）》創刊總編輯、香港廢物管理協會主席

（2023–2025），以及香港政府環境諮詢委員會廢物管理小組主席（2023及2024）。

曾超華教授



Biochar-Promoted Biorefinery and 

Pollution Control

Seminar

Professor Dan Tsang

January 14, 2026

15:30-17:00

Conference Room, 2nd Floor, Forest Building

National Taiwan University



Seminar

Prof. Dan Tsang is a Professor in the Department of Civil and Environmental Engineering and Director of

Research Center on Decarbonization Technology at the Hong Kong University of Science and Technology

and Pao Yue-Kong Chair Professor in the State Key Laboratory of Clean Energy Utilization at Zhejiang

University in China. He also holds fellowships from the Institution of Civil Engineers (FICE), Institute of

Materials, Minerals andMining (FIMMM), Royal Society of Chemistry (FRSC), and Hong Kong Institution of

Engineers (FHKIE).

With more than 650 publications in leading international journals, he has been recognized among

Stanford University’s Top 2% Scientists (lifetime), ScholarGPS’s Top 0.05% Scholars (Lifetime), and

Clarivate’sHighlyCitedResearchers inbothengineeringandenvironment/ecologycategories.

With a strong commitment to advancing the engineering profession and contributing to public service,

Prof. Tsang also serves as the founding Editor-in-Chief of npj Materials Sustainability (Nature Portfolio),

Chairman of the Hong Kong Waste Management Association (2023–2025), and Waste Management

Subcommittee Chair (2023&2024) of the Advisory Council on the Environment of the Hong Kong

Government.

Professor Dan Tsang


